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Protokół  Nr  XLIX/23 
z  sesji  Rady  Miasta  Szczecin 

odbytej  w  dniu  25  kwietnia  2023  r. 
w  sali  obrad  Rady  (Szczecin,  pl.  Armii  Krajowej  1) 

 
Początek obrad w dniu 25 kwietnia 2023 r.: 
- godz. 10.00 
Zakończenie obrad: 
- godz. 12.00 
 
 
W dniu 25 kwietnia 2023 r. w sesji uczestniczyło 29 radnych. Lista obecności stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Radni nieobecni: 
1. Roman Lewandowski 
2. Dariusz Matecki 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Prezydent Miasta i jego zastępcy – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy Urzędu Miejskiego – lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu, 
- Dyrektorzy/Kierownicy Miejskich Jednostek Organizacyjnych - lista obecności 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu, 
oraz przedstawiciele mediów i mieszkańcy miasta. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 1 porządku obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad powitała przybyłych na kolejną XLIX zwyczajną 
sesję Rady Miasta Szczecin: radnych, Prezydenta Miasta i jego zastępców, 
przedstawicieli Urzędu Miejskiego, rad osiedlowych, związków zawodowych, 
mieszkańców miasta oraz przedstawicieli szczecińskich mas mediów. 

Następnie Przewodnicząca obrad w oparciu o przedłożoną listę obecności 
stwierdziła, że na sali jest obecnych 25 radnych, zatem obrady Rady będą 
prawomocne. Oświadczyła, że w związku z tym otwiera XLIX zwyczajną sesję Rady 
Miasta Szczecin. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 2 porządku obrad: 
 
2. Zatwierdzenie protokołów z XLVIII zwyczajnej sesji Rady Miasta odbytej 

w dniu 28.03.2023 r. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady Miasta Szczecin. Radni mieli możliwość zapoznać się z jego 
treścią. Zapytała radnych, czy mają uwagi do zapisów protokolarnych. W związku 
z brakiem uwag poddała jego zatwierdzenie pod głosowanie: 
 
za – 26  przeciw – 0  wstrzym. – 0 
 
W wyniku powyższego głosowania protokół został zatwierdzony. 
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Przystąpiono do realizacji punktu 3 porządku obrad: 
 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że wpłynęły następujące wnioski 
dot. zmian do porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu): 
 
Wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o wprowadzenie do porządku 
obrad projektu uchwały nr 98/23 w sprawie skargi na Prezydenta Miasta 
i Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego w Szczecinie 
 
za - 26  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Komisji ds. Inicjatyw Społecznych, Sportu i Młodzieży o wprowadzenie 
do porządku obrad projektu uchwały nr 99/23 zmieniającej uchwałę w sprawie 
powołania Młodzieżowej Rady Miasta Szczecin i nadania jej statutu 
 
za - 24  przeciw - 0  wstrzym. - 2 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Klubu radnych Koalicja Obywatelska o wprowadzenie do porządku obrad 
projektu uchwały nr 100/23 w sprawie nadania nazwy urzędowej placowi 
w mieście Szczecin (plac 4 czerwca 1989 r.) 
 
za - 26  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 
nr 101/23 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Skolwin Port 4” w Szczecinie 
 
za - 25  przeciw - 0  wstrzym. - 1 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został wprowadzony do porządku 
obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 
nr 93/23 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto 
Szczecin, położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 4155, 
stanowiącej działkę numer 73/3 położonej w rejonie ulic: Pomarańczowej – 
Fioletowej – Kolorowych Domów (stanowi załącznik nr 5a do protokołu) 
 
za - 27  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
Wniosek Prezydenta Miasta o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały 
nr 79/23 w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
„Krzekowo – Żyzna – Szeroka 3” w Szczecinie 
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za - 27  przeciw - 0  wstrzym. - 0 
 
W wyniku powyższego głosowania projekt uchwały został zdjęty z porządku obrad. 
 
 
Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad oświadczyła, że po rozpatrzeniu wniosków przez 
Radę porządek obrad XLIX zwyczajnej sesji jest następujący: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z XLVIII zwyczajnej sesji Rady Miasta Szczecin odbytej w dniu 

28 marca 2023 r. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian do porządku obrad. 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

− 77/23 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Turzyn – Noakowskiego 64” w Szczecinie, 

− 78/23 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Golęcino – 
Świętojańska” w Szczecinie, 

− 80/23 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Pomorzany – 
szpital” w Szczecinie, 

− 81/23 - miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Stare Miasto – 
Świętego Ducha” w Szczecinie, 

− 82/23 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Międzyodrze - Ostrów Grabowski” w Szczecinie, 

− 83/23 - przyznania Parafii Ewangelicko-Augsburskiej  pw. św. Trójcy 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

− 84/23 - przyznania Parafii Rzymskokatolickiej pw. Niepokalanego Serca NMP 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

− 85/23 - przyznania Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia N.M.P.  
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

− 86/23 - przyznania Zachodniopomorskiemu Oddziałowi Okręgowemu PCK  
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do ewidencji zabytków, 

− 87/23 - przyznania Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszej Rodziny 
 w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

− 88/23 - przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Ściegiennego 57  
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do ewidencji zabytków, 

− 89/23 - wysokości opłaty za pobyt w Szczecińskim Centrum Profilaktyki 
Uzależnień - Dział Pomocy Osobom Nietrzeźwym-Izba Wytrzeźwień, 

− 90/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 
w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej – Ośrodku Terapii 
Uzależnień od Alkoholu w Szczecinie, 

− 91/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za świadczenia prowadzonych 
przez Gminę Miasto Szczecin przedszkoli publicznych, oddziałów przedszkolnych 
w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego, 

− 92/23 - wykazu kąpielisk i określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy 
Miasto Szczecin, 

− 94/23 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości, 
będących własnością Gminy Miasto Szczecin, położonych w Szczecinie w obrębie 
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ewidencyjnym numer 1063, stanowiących działki: numer 5/1 położonej przy 
ulicy Bydgoskiej 2 i numer 5/2 położonej przy ulicy Bydgoskiej, 

− 95/23 - wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej 
w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 1059, stanowiącej działkę numer 
9/26 położonej w rejonie ulicy Tama Pomorzańska, 

− 96/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad korzystania ze Strefy 
Zamieszkania Stare Miasto oraz poboru i wysokości opłat za parkowanie 
pojazdów samochodowych na tym obszarze 

− 97/23 - zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, 
opłat za postój pojazdów samochodowych w strefie płatnego parkowania na 
drogach publicznych Miasta Szczecin oraz sposobu ich pobierania, 

− 98/23 - skargi na Prezydenta Miasta i Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu 
Miejskiego w Szczecinie, 

− 99/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta 
Szczecin i nadania jej statutu, 

− 100/23 - nadania nazwy urzędowej placowi w mieście Szczecin (plac 4 czerwca 
1989 r.), 

− 101/23 - przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Skolwin Port 4” w Szczecinie. 

5. Ocena stanu bezpieczeństwa Sanitarnego Miasta Szczecin za 2022 rok. 
6. Informacją Prezydenta Miasta Szczecin o łącznej liczbie i kwocie udzielonych ulg w 

spłacie należności o charakterze cywilnoprawnym za 2022 rok. 
7. Sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny i rozwoju pieczy zastępczej 

Gminy Miasto Szczecin za 2022 rok. 
8. Sprawozdania z wykonania planu finansowego za 2022 rok samorządowych 

instytucji kultury.  
9. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
10. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
11. Zamknięcie obrad. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 4 porządku obrad: 
 
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 
 
Ścieżka do projektów uchwał stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

98/23 – skargi na Prezydenta Miasta i Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu 
Miejskiego w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Adam Kopciński-Galik – mieszkaniec omówił swoją skargę posiłkując się slajdami 
które stanowią załącznik nr 7a do protokołu - Wysłałem skargę, najważniejszy punkt, 
chodziło o bezpieczeństwo i że na ulicy było dużo kurzu, piachu, że tam można wpaść 
w poślizg. Tak to wyglądało, tak do Alerta załączyłem. Warstwa tego brudu była 
wysokości krawężnika, tego było bardzo dużo, podobno zamiatarka jakaś przyjechała 
i się okazuje, że ona w ten sposób to sprzątnęła. W zasadzie tam dużo wciąż tego 
pozostało, ale zgłoszenie zostało rozpatrzone tego samego dnia, ale dopiero 17 marca 
dostałem jakąś odpowiedź, że wszystko jest w porządku, że jezdnia była czyszczona 
w nocy. Tak właśnie to wygląda, tak to oczyszczenie wyglądało. Niestety tutaj deszcz 
spadł, to wtedy jeszcze większe błoto się zrobiło. Tutaj ten paragon świadczy o tym, że 
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rzeczywiście tego dnia wykonałem zdjęcie. 18  kwietnia, kiedy była rozpatrywana ta 
skarga, to wciąż ta ulica tak wyglądała. Jakieś zdjęcia podobno Państwo z ZDiTM 
pokazywali, jakieś lepsze, nie wiem skąd oni te zdjęcia mieli, nie byłem na tej Komisji. 
Na Turkusowej jest podobna sytuacja, też tam w ogóle się nikt nie interesuje. Jeżeli 
Państwo uznają tą moją skargę za bezzasadną, to będzie to oznaczało, że prawidłowy 
jest nadzór urzędników polegający na tym, że oni sobie gdzieś z jakiegoś GPS-u, zza 
biurka urzędniczego odczytują jakieś zapisy, w ogóle nie wychodzą w teren, w ogóle 
tego nie weryfikują, Alert jest rozwiązany, wszystko jest w porządku, miasto 
funkcjonuje świetnie. To jest jedna kwestia. Druga kwestia jest taka, że nie mogłem się 
wypowiedzieć na Komisji, nie miałem czasu, poprosiłem żeby mi umożliwić jakieś 
połączenie hybrydowe czy telefonicznie. Pani Ewa Peryt odpisała, że Pan 
Przewodniczący Kadłubowski mi odpowie, jednak nie uważał za stosowne mi cokolwiek 
odpowiedzieć w tej sprawie. Dopytywałem jeszcze o to, żeby jakoś telefonicznie czy 
hybrydowo, telefon swój podałem, też nie dostałem na to odpowiedzi w dniu Komisji. 
Tych slajdów już niestety nie będę mógł zdążyć omówić. Jakimi standardami się Pan 
Kadłubowski tutaj kieruje? Na Komisji miał stwierdzić, że rzeczywiście otrzymał 
i przeczytał mojego maila, i że odpowiedź dostanę w stosownym czasie. Odpowiedzi tej 
nie dostałem do dzisiaj, dlaczego nie mogę telefonicznie na przykład się skontaktować. 
Jakieś tam zasady przyzwoitości może nim kierowały, nie wiem, kultury, 
praworządności, może jakieś partyjne zasady, trudno powiedzieć. Tak tylko dla 
przypomnienia czym tutaj kieruje się m.in. Platforma Obywatelska. Warto być 
przyzwoitym. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad - Do rzeczy, bo ta skarga jest na Pana Prezydenta 
i ZDiTM, nie na Pana Przewodniczącego Komisji. 
 
Adam Kopciński-Galik – mieszkaniec – To tak na marginesie, ale formalne kwestie też 
są istotne, ponieważ to dla mnie jest lekceważenie, że ja się pytam o coś i nie mogę 
uzyskać odpowiedzi, czy ja mogę telefonicznie. Po prostu jakąś nawet negatywną 
odpowiedź wypadałoby mi udzielić. Tej odpowiedzi nie dostałem, to dla mnie jest 
naruszenie formalne. Na tej sesji Rady Miasta padały określenia, co to może znaczyć, 
czy to jest przyzwoitość czy chamstwo. Już szybko przejdę przez te slajdy, o jakie 
naruszenia chodzi. To jest art. 9 Kodeksu Postępowania Administracyjnego, który ma 
zastosowanie właśnie przy tych skargach, petycjach i wnioskach, i że organy udzielają 
niezbędnych wyjaśnień, czyli Pan Kadłubowski powinien mi jakiegoś wyjaśnienia 
udzielić - dlaczego nie mogę telefonicznie się skontaktować albo hybrydowo. Jest 
jeszcze artykuł, który pozwala rzeczywiście, że telefonicznie można takie środki 
zastosować. Można sobie wyobrazić, że w Sejmiku Województwa ktoś jest 
mieszkańcem Sławna i też mu się odmawia i ma 400 km jechać po to, żeby 15 minut 
w Sejmiku Województwa w tej komisji zabrać głos. Dla mnie to jest niedopuszczalne, 
żebym teraz Państwu na sesji pokazywał te zdjęcia. Jeszcze raz, ostatni raz pokażę to 
zdjęcie. W ciągu 5 minut mam nadzieję, że jakoś mi się udało to streścić. Zgodnie ze 
Statutem Rady Miasta, jest taki przepis, że mówca może się zgłosić z wnioskiem 
formalnym do Rady Miasta, jeżeli zostanie mu przerwana wypowiedź, 
o kontynuowanie. Wtedy mogę Państwu pokazać te zdjęcia. Wtedy demokratycznie 
Rada przegłosowuje ten wniosek, ale jeżeli nie ma takiej potrzeby, to może jeszcze 
zdjęcia jak to wyglądało 9-go w dniu zgłoszenia, 14-go, 17-go niby zostało rozwiązane, 
9-go przyjechała zamiatarka, 21-go wciąż tak ulica wygląda. 18-go, w dniu 
rozpatrywania skargi wciąż to tak wyglądało ale Alert jest uznany za rozwiązany, 
a skarga jest bezzasadna. Nie wiem dlaczego, może ktoś tutaj to wytłumaczy, albo 
może Państwo zmienią zdanie, bo czasami się zdarza, że Państwo zmieniają zdanie. To 
wszystko. Jeszcze tutaj zostanę na chwilę, jakieś może ewentualnie ad vocem będą 
pytania. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad - Tutaj już dyskusji nie przewidujemy, ona się 
odbyła na Komisji. 
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W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 98/23 
 
za – 19  przeciw - 6  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie skargi na 
Prezydenta Miasta i Dyrektora Zarządu Dróg i Transportu Miejskiego w Szczecinie. 
Uchwała Nr XLIX/1333/23 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

77/23 – przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Turzyn – Noakowskiego 64” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 77/23 
 
za – 26  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Turzyn – 
Noakowskiego 64” w Szczecinie. Uchwała Nr XLIX/1334/23 stanowi załącznik nr 10 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

78/23 – miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
„Golęcino – Świętojańska” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 78/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego „Golęcino – Świętojańska” w Szczecinie. Uchwała 
Nr XLIX/1335/23 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

80/23 – miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
„Pomorzany – szpital” w Szczecinie 

 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonała 
Zofia Fiuk-Dymek – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 80/23 
 
za – 20  przeciw - 0  wstrzym. – 7 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego „Pomorzany – szpital” w Szczecinie. Uchwała 
Nr XLIX/1336/23 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

81/23 – miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  
„Stare Miasto – Świętego Ducha” w Szczecinie 

 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonała 
Zofia Fiuk-Dymek – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta. Projekt 
uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
E. Łongiewska-Wijas - To jeszcze dopytam o pewne kwestie. Czy to zejście 
z ul. Wyszyńskiego w stronę ul. Świętego Ducha, czy to będzie? Ja interpelowałam o to 
w marcu 2021 roku, żeby Państwo nie robili zejścia schodkowego, tylko żeby ono było 
płynne ze względu na to, że osoby niepełnosprawne albo z utrudnieniem funkcji ruchu 
muszą iść aż do dworca, zakręcać, żeby znaleźć się na ul. Świętego Ducha. Stąd ta 
płynność byłaby też takim współczesnym rozwiązaniem likwidującym, niwelującym 
bariery. Ale jeszcze wrócę do Starej Drukarni. Chciałabym dopytać się, jakie funkcje 
będą dopuszczone na tej pustej parceli sąsiadującej ze Starą Drukarnią od strony 
Odry? Był tam właśnie, taki daleki od współczesnych standardów, dworzec 
autobusowy prywatnego przewoźnika. Czy planowana jest zabudowa funkcjonalnie 
nawiązująca do tego otoczenia: funkcje mieszkaniowe, użytkowe, hotelowe? 
I chciałabym poprosić o uściślenie opisu, który jest w uzasadnieniu „wielofunkcyjna 
zabudowa śródmiejska uzupełniająca”, czyli jaka konkretnie? Też składałam swego 
czasu, poruszałam temat chodników, ale oczywiście tutaj rozumiem uzasadnienie Pani 
Dyrektor. Ale po uporaniu się z trwającą teraz inwestycją drogową na ulicy Dworcowej, 
jednak jakiś remont na ul. Świętego Ducha naprawdę wypadałoby zrobić, należałoby 
też wyrównać chodniki wokół budynku poczty. Tam się teraz toczy remont, ale nie 
zauważyłam, żeby coś wskazywało na poprawienie tej infrastruktury. Też o to 
interpelowałam kilka lat temu i chciałabym wiedzieć, co wokół tego, przy tej okazji, 
przy okazji dzisiejszej uchwały jest planowane w najbliższym czasie? Chociaż w jaki 
sposób, kiedy? I też pytanie, czy te świetne, wartościowe granity znowu zostaną 
zastąpione jakąś pękającą chińską kostką? Też interpelowałam w tej sprawie kilka lat 
temu, nakręcałam film jak wygląda przytoczenie walizki na kółkach w stronę dworca. 
 
R. Łażewska – Przewodnicząca obrad - Tylko to chyba niekoniecznie do planu pytania? 
 
E. Łongiewska-Wijas – Ale jest jakiś kontekst. Wydaje mi się, że warto byłoby to przy 
tej okazji poruszyć, zwłaszcza że kilka lat czekam i obserwuję czy tam coś się dzieje. 
W interpelacji miałam jakieś zajawki, jakieś złudzenia nadziei, więc to jest myślę ta 
okazja, żeby przy tej okazji też tematu pilnować. Prosiłabym o to uściślenie, czy to 
przejście będzie właśnie płynne z ul. Wyszyńskiego na ul. Świętego Ducha, tak 
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właśnie, żeby zlikwidować te schody, bo ono byłoby bardzo naturalne i wpisujące się 
w takie współczesne projektowanie. Tym bardziej, że mogłoby być perłą spacerową, bo 
jest tam najstarszy Kościół z wydobytymi, staraniem Miejskiego Konserwatora 
Zabytków, unikalnymi polichromiami i największa publiczna Galeria Sztuki 
Współczesnej, a dojście jest po prostu bardzo trudne a nawet niebezpieczne. Potem jak 
Państwo zlikwidowali przejazd dla osób z wózkiem, albo inaczej - zmienili go na dosyć 
niefunkcjonalny, po prostu niebezpieczny, więc tam warto po prostu się nad tym 
miejscem pochylić. W pkt 2.2. uzasadnienia jest mowa o konieczności ulepszeń też dla 
pieszych i rowerzystów. Tutaj przypomnę, zacytuję: „Obecnie południowa część Starego 
Miasta odcięta od ulicy Wyszyńskiego nie stanowi atrakcyjnego celu podróży pieszej 
i rowerowej. Wskazanie warunków adaptacji dawnej Drukarni wraz z zapleczem 
funkcjonalnym daje szansę wytworzenia takiego celu i tym samym aktywacji całego 
Bulwaru Staromiejskiego”. Kiedy ten dobrze zdiagnozowany w planie problem zostanie 
rozwiązany? Też o to chciałabym się zapytać i to wszystko. 
 
Z. Fiuk-Dymek – Dyrektor Biura Planowania Przestrzennego Miasta - Może najpierw 
jeszcze wrócę do tego pytania o połączenie z ulicą Wyszyńskiego. To już jest, tak jak 
przed chwileczką wyjaśniałam, poza obszarem tego opracowania i to rozwiązanie, które 
Pani proponuje, jest jednym z możliwych. Tak, to jest już rozwiązanie projektowe 
a później inwestycyjne, i kiedy Miasto to będzie realizować plan na to nie odpowiada. 
Plan nigdy nie określa terminów realizacji poszczególnych zadań. Pytała Pani o tą 
wielofunkcyjną zabudowę uzupełniającą. Wielofunkcyjna na terenie Śródmieścia, na 
ogół to jest mieszkaniowa i usługowa. Wielofunkcyjność, czyli mieszanie się tych 
funkcji, to po pierwsze. Uzupełniająca, czasami jest to doprecyzowane, że to jest 
zabudowa obrzeżna lub wolnostojąca, ale generalnie ona uzupełnia tą funkcję, ale też 
i układ, z którym mamy do czynienia. W tym wypadku zostało to tutaj doprecyzowane 
tak, że ona jest wielofunkcyjna z tą funkcją mieszkaniową na poziomie 30 %. Także nie 
jest to czysta zabudowa mieszkaniowa. W tym rejonie mamy taką potrzebę 
wykształcenia, to jest jakby odpowiedź na kolejne z Pani pytań, mamy do czynienia 
z taką monokulturą i monofunkcjami. Mamy bank, mamy Wartę, jest gmach poczty. 
To są urzędy, natomiast takie funkcje, które przyciągają ludzi, to są funkcje kultury, 
to jest gastronomia na przykład, czy funkcje hotelowe, które powodują, że mieszkaniec 
czy przybywający do miasta, przychodzi tam w innym celu, być może nawet 
wielokrotnie. Nie tylko podjeżdża żeby załatwić swoją sprawę, tylko jest tym 
użytkownikiem funkcji w trochę innym zakresie. Także ta wielofunkcyjność, mamy 
nadzieję, że tutaj się pojawi. Tak, jest realizowana m.in. ta przebudowa i rewitalizacja 
Starej Drukarni i oczekujemy, że również ten nowy właściciel nieruchomości, które 
będą wystawione na sprzedaż, będzie w podobnym charakterze próbował 
zagospodarować ten teren. Bardzo jest atrakcyjne nabrzeże wzdłuż Odry, po drugiej 
stronie pojawiają się nowe obiekty. Przeniesienie tego punktu ciężkości ze starego 
Podzamcza w stronę dworca liczymy na to, że to się wydarzy i to w nie tak odległym 
czasie, po przebudowie tych torowisk, po remoncie chodników. Mamy wyremontowane 
nabrzeże z bardzo dobrym dostępem, także te elementy tutaj się składają na tą całość. 
My uchwalamy teraz kolejny plan, który jest częścią tego większego pomysłu na Stare 
Miasto. Także odcinkami realizujemy to planistycznie, natomiast kiedy to się wydarzy 
już w tych działaniach inwestycyjnych, to plan, tak jak mówiłam przed chwilą, też nie 
określa, nie określa terminów. Też pytała Pani o te chodniki. Cały ten obszar, którym 
się zajmujemy, jest wpisany do Rejestru Zabytków, także wszelkie te działania 
inwestycyjne, które się odbywają są pod kuratelą konserwatora. Plan się nigdy nie 
wypowiada o utrzymaniu istniejących nawierzchni, jako istniejącego materiału, 
natomiast wskazuje wykorzystanie nawierzchni kamiennych, czy tam jakiegoś układu. 
Musiałabym teraz zerknąć na te zapisy. Na ile możemy wprowadzamy to do planu. 
Wojewódzki Konserwator Zabytków uzgadnia plan i właśnie szczególnie zwraca uwagę 
na to, jak są formułowane te zapisy dotyczące nawierzchni ulic i chodników. 
Natomiast realizacja tego jest, tak jak widzimy w różnych miejscach, raz lepsza, raz 
gorsza, niemniej jest to pod nadzorem służb i na etapie planu i na etapie 
inwestycyjnym. 
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W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 81/23 
 
za – 27  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego „Stare Miasto – Świętego Ducha” 
w Szczecinie. Uchwała Nr XLIX/1337/23 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

82/23 – przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Międzyodrze - Ostrów Grabowski” w Szczecinie 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 82/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Międzyodrze - 
Ostrów Grabowski” w Szczecinie. Uchwała Nr XLIX/1338/23 stanowi załącznik nr 18 
do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 
83/23 – przyznania Parafii Ewangelicko-Augsburskiej pw. św. Trójcy w Szczecinie 

dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 
przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 83/23 
 
za – 27  przeciw - 1  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Parafii Ewangelicko-Augsburskiej  pw. św. Trójcy w Szczecinie dotacji celowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. Uchwała Nr XLIX/1339/23 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

84/23 – przyznania Parafii Rzymskokatolickiej pw. Niepokalanego Serca NMP 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 84/23 
 
za – 26  przeciw - 2  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. Niepokalanego Serca NMP w Szczecinie dotacji celowej 
na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym 
do rejestru zabytków. Uchwała Nr XLIX/1340/23 stanowi załącznik nr 22 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

85/23 – przyznania Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia N.M.P. 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 85/23 
 
za – 26  przeciw - 2  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. Wniebowzięcia N.M.P. w Szczecinie dotacji celowej na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. Uchwała Nr XLIX/1341/23 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

86/23 – przyznania Zachodniopomorskiemu Oddziałowi Okręgowemu PCK 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do ewidencji zabytków 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 86/23 
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za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Zachodniopomorskiemu Oddziałowi Okręgowemu PCK w Szczecinie dotacji celowej na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
ewidencji zabytków. Uchwała Nr XLIX/1342/23 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

87/23 – przyznania Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszej Rodziny 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 87/23 
 
za – 26  przeciw - 2  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przyznania 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. Najświętszej Rodziny  w Szczecinie dotacji celowej na 
prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
rejestru zabytków. Uchwała Nr XLIX/1343/23 stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

88/23 – przyznania Wspólnocie Mieszkaniowej przy ul. Ściegiennego 57 
w Szczecinie dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do ewidencji zabytków 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Komisja ds. Kultury i Promocji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 88/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania Wspólnocie 
Mieszkaniowej przy ul. Ściegiennego 57 w Szczecinie dotacji celowej na prace 
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do 
ewidencji zabytków. Uchwała Nr XLIX/1344/23 stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

89/23 – wysokości opłaty za pobyt w Szczecińskim Centrum Profilaktyki 
Uzależnień - Dział Pomocy Osobom Nietrzeźwym-Izba Wytrzeźwień 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
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Komisja ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 89/23 
 
za – 25  przeciw - 0  wstrzym. – 3 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wysokości opłaty 
za pobyt w Szczecińskim Centrum Profilaktyki Uzależnień - Dział Pomocy Osobom 
Nietrzeźwym-Izba Wytrzeźwień. Uchwała Nr XLIX/1345/23 stanowi załącznik nr 32 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

90/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Rady Społecznej 
w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej – Ośrodku Terapii 

Uzależnień od Alkoholu w Szczecinie 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Komisja ds. Zdrowia i Pomocy Społecznej pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 90/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
powołania Rady Społecznej w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej 
– Ośrodku Terapii Uzależnień od Alkoholu w Szczecinie. Uchwała Nr XLIX/1346/23 
stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

91/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za świadczenia prowadzonych 
przez Gminę Miasto Szczecin przedszkoli publicznych, oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
 
Komisja ds. Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 91/23 
 
za – 29  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
opłat za świadczenia prowadzonych przez Gminę Miasto Szczecin przedszkoli 
publicznych, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form 
wychowania przedszkolnego. Uchwała Nr XLIX/1347/23 stanowi załącznik nr 36 do 
protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

92/23 – wykazu kąpielisk i określenia sezonu kąpielowego  
na terenie Gminy Miasto Szczecin 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Komisja ds. Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
E. Łongiewska-Wijas - W tej uchwale, tak jak w poprzednich tego typu uchwałach 
w poprzednich latach, sezon letni kończy się 30 sierpnia, tymczasem wrzesień potrafi 
być upalny, w dodatku wielu ludzi coraz częściej bierze urlop we wrześniu, studenci 
nadal mają wakacje. Chciałabym zapytać się, czy nie rozważają Państwo, Panie 
Prezydencie, przedłużenia sezonu do 15 września, czy nawet do końca miesiąca, bo są 
lata, w których ten sezon tak jak np. w poprzednim roku, kończył się późną jesienią? 
 
L. Duklanowski - Ja również uważam, że wrzesień w Szczecinie jest miesiącem 
ciepłym, ludzie korzystają jeszcze z wypoczynku nad wodą i przedłużenie tego terminu 
do końca września czy do 17 września, bo 17 jest trzecia niedziela września, jest 
zasadne. Takie odgórne trzymanie się terminu 31 sierpień jest troszeczkę takie 
biurokratyczne. Uważam, że należy patrzeć na temperaturę, na pogodę jaka jest 
w Szczecinie, a wszyscy mówimy ciągle o tym klimacie, że się ociepla. Zresztą 
wystarczy spojrzeć na statystyki, jakie są temperatury powietrza we wrześniu 
w Szczecinie i wtedy wyraźnie widać, każdy z nas pamięta, że ta pogoda jest całkiem 
ładna i woda ma odpowiednią temperaturę. Uważam, że ten termin należy przedłużyć, 
a nie upierać się przy tym 31 sierpnia. 
 
R. Stankiewicz – Szanowni Państwo, ja się wypowiem tak ex cathedra troszkę. Jestem 
ratownikiem wodnym, instruktorem pływania i to jest totalne nieporozumienie, jeśli 
chodzi o ten termin, dlatego że jak już przedmówcy powiedzieli, klimat się zmienia, on 
się ociepla. Statystycznie właśnie patrząc na sytuację, to wrzesień w większości był 
bardzo upalny i termin, który podał radny Leszek Duklanowski, jest właściwy moim 
zdaniem. Jakbyście Państwo spojrzeli, co się działo w Szczecinie w czasach „dobrobytu 
komunistycznego”, to np. Gontynka, tak bardzo znane kąpielisko, było czynne nawet 
do 5 października. Wrzesień przynajmniej do połowy jest upalny, a bywa i tak, że 
nawet jeszcze październik, więc nie wiem, czym my się kierujemy, jeśli chodzi o ten 
termin, który tutaj jest podany w uchwale. On zupełnie nie ma uzasadnienia patrząc 
na fakty, o których tutaj mówimy. Dzieci idą do szkoły, powiedzmy podstawówka 
i średnie klasy, ale studenci mają wolne, ludzie biorą urlopy. Szanowni Państwo, 
co Szczecinianie mają robić w czasie, gdy wrzesień jest upalny? No nie wszyscy są 
w stanie wyjechać nad morze, ludzie mają wolny czas, czas urlopów. Nie wiem, czym 
się kierujemy naprawdę, jeśli chodzi o ten termin. To jest wielkie nieporozumienie 
i wszystkie fakty mówią w jeden sposób, przedłużmy ten termin i nie cofajmy się 
w rozwoju. Jak tu już przedstawiłem, w poprzednich latach, w przeszłości, to było 
czynne nawet do końca września. Jestem przekonany, że w tym roku też będzie upalne 
lato. Pamiętajmy, że wrzesień to chociażby kalendarzowo jeszcze jest lato, to jest 
w pełni lato, a mamy ciepłą pogodę, stabilną nawet do końca października, to też 
mówią statystyki. Na pewno trzeba by ten termin przedłużyć, a przede wszystkim też 
może elastycznie podejść do sprawy. Jeżeli byśmy przyjęli termin 15-sty,17-sty to 
można to też dwojako rozwiązać. Jeżeli faktycznie będzie głębokie załamanie pogody, to 
można te kąpieliska po prostu zamknąć, w takiej sytuacji też należy rozważyć tego 
typu rozwiązanie. Ja na pewno jestem bardzo przeciwny takiej opcji, która mówi, że do 
30 sierpnia. To jest kompletne nieporozumienie. 
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M. Pawlicki – w imieniu Klubu radnych PiS zgłosił wniosek o 10 min przerwy. 
 
Przewodnicząca obrad ogłosiła przerwę do godz. 11.05. 
 
 
Po przerwie 
 
M. Pawlicki - Chcieliśmy poprosić szanowną Radę o wydłużenie o ten wrzesień. 
Pokazywaliśmy też tutaj wykresy i jak się zapowiada, jednak to będą sprzyjające 
temperatury dla korzystania. To nie jest temat nowy mieszkańcy Szczecina 
w rozmowach z nami od kilku lat jednak zabiegają o to, żeby można było pójść. Może 
to nie są takie ogromne pielgrzymki jak w lipcu, w sierpniu, ale jednak w latach, 
w których nie było we wrześniu otwartego kąpieliska, jednak ten głos mieszkańców był 
dość wyraźny, że dobrze by było to kąpielisko zabezpieczyć. Wiadomo, w jednym roku 
mamy lepszą pogodę, w drugim gorszą, ale wydaje mi się, że mieszkańcy przede 
wszystkim zasługują na to, żeby mogli korzystać jeszcze z akwenów wodnych we 
wrześniu, dlatego taka z naszej strony propozycja. Zachęcamy do poparcia. Treść 
poprawki stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
 
A. Szotkowska – Zastępca Prezydenta Miasta - Proszę Państwa, w kwestii 
zaproponowanej poprawki do projektu uchwały mamy trzy kwestie tutaj do 
wyjaśnienia. Pierwsza to jest kwestia formalna, ewentualnie poproszę o wsparcie Panią 
Mecenas. Projekt przedmiotowej uchwały zgodnie z ustawą Prawo wodne, został 
zaopiniowany przez Państwowe Gospodarstwo Wodne "Wody Polskie", przez Główny 
Inspektorat Ochrony Środowiska i Państwowy Powiatowy Inspektorat Sanitarny. 
Oczywiście rozumiem, że Państwo możecie wnieść taką poprawkę, natomiast co do 
zasady bez uzgodnienia z wyżej wymienionymi organami projektu uchwały nie 
przedkładamy. Nie wiem, czy by to oznaczało, że nie może ona być dzisiaj, ta 
poprawka, zwyczajnie głosowana ze względów proceduralnych. To, jeżeli chodzi 
o kwestie formalne. Druga rzecz to termin, który jest tutaj zaproponowany, dotyczy 
trzech kąpielisk i jest wynikiem pewnej analizy ilości osób odwiedzających do 
ponoszonych kosztów utrzymania, głównie tu chodzi o ratowników i inne koszty 
organizacyjne. Jest bardzo duży spadek, pod koniec już sierpnia i na początku 
września, odwiedzających te kąpieliska i wydaje się być po prostu nieuzasadnione 
ekonomicznie utrzymywanie ich we wskazanym przez Państwa okresie. Nie ma 
możliwości zastosowania w tej uchwale i w określeniu terminu kąpielisk terminu 
ruchomego, czyli uzależnionego od pogody, bo musi tutaj być on na sztywno wpisany, 
bo nie przechodzi zwyczajnie termin ruchomy przez nadzór Wojewody, więc w mojej 
ocenie niestety, ale negatywnie opiniujemy tą poprawkę. 
 
J. Martyniuk-Placha – radca prawny - Ja jeszcze tylko może dopowiem. Samą 
poprawkę jako taką możemy głosować, natomiast w mojej opinii po przyjęciu 
poprawki, jeżeliby do tego doszło, to powinna cała uchwała być jeszcze raz przekazana 
do zaopiniowania, dlatego że jeżeli podjęlibyśmy z tą poprawką uchwałę ostateczną, 
organ nadzoru mógłby jednak dopatrzyć się w tym zakresie nieprawidłowości, że nie 
było to skonsultowane z wymaganymi organami. Także tutaj Państwu też to poddaję 
pod rozwagę. 
 
Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie poprawkę zgłoszoną przez Klub 
radnych PiS  
 
za – 11  przeciw - 18  wstrzym. – 0 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka została odrzucona. 
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W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 92/23 
 
za – 26  przeciw - 3  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wykazu kąpielisk 
i określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Miasto Szczecin. Uchwała 
Nr XLIX/1348/23 stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

94/23 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości, 
będących własnością Gminy Miasto Szczecin, położonych w Szczecinie w obrębie 

ewidencyjnym numer 1063, stanowiących działki: numer 5/1 położonej przy 
ulicy Bydgoskiej 2 i numer 5/2 położonej przy ulicy Bydgoskiej 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 94/23 
 
za – 21  przeciw - 8  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości, będących własnością Gminy Miasto 
Szczecin, położonych w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 1063, stanowiących 
działki: numer 5/1 położonej przy ulicy Bydgoskiej 2 i numer 5/2 położonej przy ulicy 
Bydgoskiej. Uchwała Nr XLIX/1349/23 stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

95/23 – wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, będącej własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej 

w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym numer 1059, stanowiącej działkę numer 
9/26 położonej w rejonie ulicy Tama Pomorzańska 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 
 
Komisja ds. Budownictwa i Mieszkalnictwa pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 95/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, będącej 
własnością Gminy Miasto Szczecin, położonej w Szczecinie w obrębie ewidencyjnym 
numer 1059, stanowiącej działkę numer 9/26 położonej w rejonie ulicy Tama 
Pomorzańska. Uchwała Nr XLIX/1350/23 stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

96/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad korzystania ze Strefy 
Zamieszkania Stare Miasto oraz poboru i wysokości opłat za parkowanie 

pojazdów samochodowych na tym obszarze 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 
 
Komisja ds. Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
M. Pawlicki – Szanowni Państwo, tutaj prosząc o wprowadzenie en blok, jakby tych 
dwóch uchwał: uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia zasad korzystania 
ze strefy oraz uchwały w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, 
poprosilibyśmy o wprowadzenie, ale również o skupienie się na trzech kwestiach. My 
jako Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości dyskutowaliśmy nad tym i jesteśmy 
również za tym, aby uporządkować tę Strefę, żeby uporządkować ją rozsądnie, ale tak 
jak mówiliśmy od początku, tu jesteśmy konsekwentni w tym, co mówimy, oczywiście 
po daniu alternatywy mieszkańcom do tego, aby mieli gdzie zaparkować. Dlatego 
pytamy w imieniu mieszkańców również, na jakim etapie teraz są prace dotyczące 
parkingu na ul. Staromłyńskiej, na tyłach, w oficynie szpitala, jak jest w okolicach 
Trasy Zamkowej? Jakie są alternatywy ewentualnie dla mieszkańców? Na pewno 
uporządkować to trzeba w najbliższym otoczeniu parkingowców, które powstaną. Też 
można by się zastanowić nawet nad wyłączeniem parkowania samochodów, jeżeli 
mieszkańcy będą mieli taką alternatywę. Drugą kwestią bardzo ważną, którą często 
podnosimy, jest ta wadliwość prawna uchwał, która licznie nas zaskakuje. Tutaj ta 
uchwała, jak rozumiem, jest uchwałą, która została zaskarżona przez Prokuraturę, 
została uchylona, dlatego teraz ten błąd radni Rady Miasta Szczecin muszą naprawiać. 
Jaką mamy gwarancję, czy zostały te uchwały na tyle przygotowane prawnie 
poprawnie, że nie będziemy mieli znowu takiej sytuacji po jakimś czasie, kuriozalnej 
dosyć, zwracania środków mieszkańcom? Tutaj też mamy wątpliwości co do tych 
zwrotów, czy powinny one być w sposób automatyczny? Też oznaczenia Strefy, gdzie 
mieszkańcy przez tydzień czasu byli znakami pionowymi informowani o płatności za tą 
Strefę, a tej Strefy tam nie było i te płatności były, nie powinny być uiszczane, co 
budziło duże zdziwienie wśród turystów i również mieszkańców, którzy nie mieli o tym 
zielonego pojęcia. Prosilibyśmy o skupienie się na tych odpowiedziach przy 
wprowadzaniu. 
 
R. Stankiewicz – Tutaj praktycznie mój kolega Marcin w zasadzie ujął istotę rzeczy, 
aczkolwiek ja, jak myślę większość z nas, powinna być za rozwiązaniem 
pt. wyprowadzamy ruch samochodów ze Starego Miasta. Jeżeli chcemy to Stare Miasto 
nazwać Starym Miastem, to jest paradoksalna sytuacja, bo chyba naprawdę jesteśmy 
w Polsce, to na pewno, jedynym miastem, które w części reprezentacyjnej, bo 
w zasadzie wszędzie tak jest, że Stare Miasto kojarzy się ze strefą zrewitalizowaną, 
estetyczną, że jest miejscem, gdzie ludzie w dużej ilości odwiedzają tą strefę, 
a tymczasem nasze Stare Miasto jest oblężone przez parkujące samochody i jeżdżące 
tam samochody, więc to jest jakieś kuriozum kompletne. Nam Szczecinianom brakuje 
tak naprawdę takiego miejsca. Mam nadzieję, że przyjdziemy po rozum do głowy, po 
tzw. rozsądek i jednak będzie w Szczecinie coś takiego jak rynek, nie na taką skalę jak 
w innych miastach, ale będzie. Nie udało się nam tego się zrobić na Placu Orła, ale 
mam nadzieję, że w przyszłości taki wniosek wpłynie i przystosujemy to miejsce 
i będziemy mieli taki rynek z prawdziwego zdarzenia, a drugim takim miejscem będzie 
właśnie Rynek Sienny. Szanowni Państwo wystarczy podać przykład, że świętej 
pamięci Prezydent Kądziołka, który podjął taką decyzję i wyprowadził stamtąd parking, 
to momentalnie ta część miasta odżyła i mamy reprezentacyjny mały rynek, ale mamy 
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i powinniśmy iść w tą stronę. Tak jak tutaj mój kolega Przewodniczący Marcin Pawlicki 
zaznaczył, równolegle musimy dać mądrą alternatywę zarówno dla mieszkańców jak 
i turystów. Powinna wreszcie paść tu odpowiedź, mam nadzieję, że właśnie dzisiaj: 
kiedy naprawdę podejmiemy prace związane z dodatkowymi miejscami parkingowymi? 
Czy to w formie parkingu podziemnego, czy naziemnego, ale taka odpowiedź powinna 
właśnie teraz paść. Jeżeli będziemy to przeciągać w czasie, to niestety Stare Miasto, 
które powinno być naprawdę prawdziwą atrakcją turystyczną Szczecina, takim nie 
będzie i będzie to jakieś takie quasi dziwne rozwiązanie powiązane z komunikacją, 
z parkowaniem i z ruchem pieszym. Szanowni Państwo, to tak nie może być i jeżeli 
chcemy być miejscem atrakcyjnym i posiadać takie serce miasta, to nie może to być 
oblężone przez samochody parkujące tam i jeżdżące, więc mam nadzieję, że padnie 
dzisiaj stanowcza deklaracja, kiedy Miasto planuje rozszerzyć tam miejsca parkingowe 
i w jaki sposób? I to jest zasadnicze pytanie. 
 
P. Słowik – Ja dzisiaj chciałem trochę wrócić do tego, o czym mówiliśmy na Komisji. 
Przede wszystkim zauważyć, że czytając orzeczenie Sądu można stwierdzić, że byliśmy 
za mało odważni, za mało odważnie podeszliśmy do zmiany tej części naszego miasta. 
Za mało odważnie podeszliśmy do zmiany Starego Miasta, bo trzeba było je po prostu 
zamknąć dla ruchu, wtedy nie byłoby wątpliwości co do zmiany funkcjonowania 
i wyjęcia z dróg gminnych, wtedy prawdopodobnie nie spotkalibyśmy się z takim 
orzeczeniem, które cofa naszą uchwałę. I do tego będę zachęcać, żebyśmy bardziej 
odważnie podeszli do Starego Miasta, zgadzając się z Robertem co do tego, że tą część 
trzeba po prostu zamknąć dla ruchu. Zostawić ją oczywiście dla mieszkańców, którzy 
tam mieszkają, bo nie można ich pozbawić dostępu do miejsca zamieszkania, ale dla 
wszystkich pozostałych to nie powinno być miejsce do wjeżdżania autem. Powinien być 
to całkowicie teren zamknięty Starego Miasta, tak jak jest na Podzamczu. Powinien 
być dostępny tylko dla pieszych i rowerzystów. Moje pytanie jest znowu odnośnie tego, 
kiedy zrobimy znowu krok do przodu, bo teraz robimy krok wstecz? Kasujemy Strefę 
Zamieszkania Stare Miasto, przywracamy tu czerwoną strefę SPP, pewnie zaraz 
następną uchwałą, więc pytanie, kiedy stworzymy albo Strefę Śródmiejską, która 
będzie miała znacznie wyższy poziom opłat, co skutecznie miałoby zniechęcić do 
parkowania, albo skorzystamy z ustawowych możliwości, które są i wprowadzimy 
chociażby strefę czystego transportu, która m.in. właśnie pozwoli na zamknięcie 
wjazdu dla aut spalinowych w tą część Starego Miasta, tym samym zamykając ten 
teren dla aut. Myślę, że takie są oczekiwania mieszkańców, którzy byli na Komisji 
i jasno się wyrażali, co do tego, że oni również byli zadowoleni przede wszystkim ze 
Strefy Zamieszkania Stare Miasto i z tego jaki był porządek. To była pierwsza sytuacja 
w naszym mieście, gdzie faktycznie strażnicy Strefy Płatnego Parkowania mogli karać 
za nielegalnie zaparkowane auta. Wiemy, że jest to problem całego miasta, auta 
rozjeżdżają nam chodniki, trawniki, parkują wszędzie tam, gdzie parkować nie 
powinny, a konsekwencje nie są z tego wyciągane. W Strefie Zamieszkania Stare 
Miasto było zupełnie inaczej. Tam faktycznie zaparkowanie w miejscu niedozwolonym 
kończyło się wysoką karą i bardzo szybko pokazało, że kiedy konsekwentnie tę karę 
aplikujemy, jest ona nieunikniona, to możemy wprowadzić porządek i myślę, że Strefa 
Stare Miasto była tego idealnym przykładem. Tak powinno być w całym mieście, jeśli 
chodzi o egzekucję kar za nielegalne parkowanie. Ale wracam do pytania na koniec: 
kiedy zrobimy znowu krok naprzód i wprowadzimy jedno z rozwiązań, które pozwoli 
nam ograniczyć ruch na Starym Mieście? 
 
A. Szotkowska – Zastępca Prezydenta Miasta - Zaczynając od początku, tak jak prosił 
tutaj Pan Radny o wstęp, który jest oczywiście już wszystkim znany. W związku 
z wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego stwierdzającym nieważność 
Uchwały Nr XXI/650/20 w zakresie pozbawienia kategorii dróg gminnych, nie ma 
możliwości, aby na obszarze tych dróg pozostawała Strefa Zamieszkania Stare Miasto. 
Mogą one wrócić, i jest to w propozycji kolejnej uchwały, do Strefy Płatnego 
Parkowania ze względu na ich stan prawny. Wsłuchując się w Państwa głosy, tak 
naprawdę ze wszystkich wypowiedzi wybrzmiał ten sam cel, czyli ograniczenie 
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parkowania, uporządkowania tej przestrzeni i taki sam cel przyświecał Państwu, kiedy 
parę lat temu zostały wprowadzone te uchwały. One miały właśnie na celu, aby 
zminimalizować liczbę parkujących tam samochodów, ograniczyć ruch. Możemy 
dyskutować, czy zakres, jaki został wtedy wprowadzony był wystarczający, czy 
powinniśmy pójść z całkowitym zakazem parkowania tam aut, natomiast proszę 
pamiętać, że te zmiany, które zachodziły na górnym i na dolnym tarasie, były 
wynikiem dialogu z mieszkańcami, ale też z innymi grupami zainteresowanymi, czyli 
z przedsiębiorcami, z lokalami użytkowymi, z działalnościami, ze wszystkimi 
przedsiębiorcami. Efekt tego dialogu, tych rozmów i proces, który się zadział, te 
uchwały, które były podjęte i te rozwiązania, które zostały przyjęte, były kompromisem 
dla wszystkich tych stron. Oczywiście, żeby uporządkować tą sytuację, która w tej 
chwili jest proponujemy wprowadzić te ulice do Strefy Płatnego Parkowania strefy 
czerwonej. Kontynuując ten proces, który był tam rozpoczęty, będziemy myśleli o tym, 
aby wprowadzić tam Strefę Śródmiejską. Wprowadzenie Strefy Śródmiejskiej wymaga 
wcześniejszego wprowadzenia Strefy Płatnego Parkowania, co też mam nadzieję, że 
w kolejnej uchwale Państwo uczynicie. Jeżeli chodzi o parkingowce, o które Pan Radny 
Pawlicki pytał, proszę Państwa, dwie lokalizacje, jedna jest pod Trasą Zamkową 
i druga na ul. Staromłyńskiej. Na ul. Staromłyńskiej, w rejonie tej przychodni, temat 
jest prowadzony przez spółkę NiOL i jest w trakcie przygotowywania, wymaga regulacji 
zarówno nieruchomości, gruntów, działek, jak i samego etapu projektowania. 
Natomiast Trasa Zamkowa - przecież właśnie też Państwo tę Trasę Zamkową 
udostępniliście do parkowania mieszkańcom zarówno dolnego i górnego tarasu 
w zakresie funkcjonowania karty Stare Miasto i pozostałym osobom do tego, aby mogły 
tam auto pozostawić. Parking, który tam funkcjonuje jest dostępny, nie jest w pełni 
zapełniony i spełnia właściwie o każdej porze dnia swoją funkcję. Przejście z tego 
parkingu w zakresie dolnego tarasu do ulicy Wyszyńskiego to jest poniżej 5 minut. 
Wydaje mi się, że ta funkcja, o którą tutaj Pan wnosił, jest spełniona. Pierwsza 
uchwała mówi oczywiście o zmianie Strefy Zamieszkania Stare Miasto, czyli 
wyłączeniu części lokalizacji, pozostawienie jej na dolnym tarasie ze względu na 
charakter tamtejszych dróg. Druga uchwała te same drogi dołącza do Strefy Płatnego 
Parkowania do strefy czerwonej. 
 
P. Słowik – Jeszcze w zasadzie jedno pytanie, bo też mieszkańcy o to pytają, myślę, że 
warto, żeby to wybrzmiało. Chodzi o kwestię zwrotu pobranych opłat. Jak mieszkańcy 
mogą się zgłaszać żeby otrzymać zwrot za pobrane dotychczas opłaty w Strefie 
Zamieszkania Stare Miasto? 
 
A. Szotkowska – Zastępca Prezydenta Miasta - Zwrot dotyczyć może dwóch kwestii. 
Jedna to, i o tym mówi ten projekt uchwały, zakup karty Stare Miasto. Z uwagi na to, 
że zmienia się charakter oferowanej usługi, te osoby, które tą kartę wykupiły, mogą 
występować o taki zwrot i proporcjonalnie do niewykorzystanego czasu usługi zwroty 
będą następować. Natomiast, jeżeli chodzi o opłaty dodatkowe, ten wyrok, który tutaj 
zapadł, dotyczy kategorii dróg, nie dotyczy samej Strefy Zamieszkania Stare Miasto, 
a ta uchwała definiuje i reguluje kwestie opłat, więc w tej chwili mówimy tylko 
o zwrocie wynikającym z zakupu karty Stare Miasto. 
 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 96/23 
 
za – 19  przeciw - 7  wstrzym. – 1 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie ustalenia zasad korzystania ze Strefy Zamieszkania Stare Miasto oraz 
poboru i wysokości opłat za parkowanie pojazdów samochodowych na tym obszarze. 
Uchwała Nr XLIX/1351/23 stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

97/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, 
opłat za postój pojazdów samochodowych w strefie płatnego parkowania na 

drogach publicznych Miasta Szczecin oraz sposobu ich pobierania 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 
 
Komisja ds. Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
W. Dąbrowski - Proponuję ulicę Królowej Jadwigi wyłączyć ze strefy A i przenieść do 
strefy B. Jestem często w tym rejonie i tam zawsze kilkanaście miejsc w tej strefie jest 
pustych, natomiast samochody przenoszą się za Narutowicza i tam już mieszkańcy 
sygnalizują, żeby rozszerzyć Strefę, bo ci, którzy mogliby parkować wcześniej, to 
przenoszą się tam. Ta ulica była wcześniej wyłączona, swego czasu Klub Prawa 
i Sprawiedliwości wnioskował, żeby łącznie z ulicą Łokietka nie było tam Strefy. Myślę, 
że to ułatwi sprawę i kilka miejsc czy kilkanaście miejsc jeszcze nam przysporzy, 
natomiast też na odcinku pomiędzy Krzywoustego, a Łokietka zlikwidowaliśmy kilka 
miejsc, zmieniając sposób parkowania ze skośnego na wzdłużny, dlatego zgłosiłem tą 
poprawkę. Treść poprawki stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 
 
A. Szotkowska – Zastępca Prezydenta Miasta - Poprawka dotyczy jednej z lokalizacji, 
jednak zdążyłam sprawdzić jaka jest zajętość i napełnienie akurat tej konkretnej ulicy. 
Mam propozycję żebyśmy rozpatrzyli to w ramach pracy komisji, bo może jeszcze są 
jakieś lokalizacje, które należało by przeanalizować. Poza tym jesteśmy na ukończeniu 
polityki parkingowej, która będzie zawierała badania zajętości poszczególnych ulic 
i myślę, że ten dokument Państwu przedstawimy i w ramach tego dokumentu jako 
wniosek końcowy bym proponowała dopiero podjęcie tej decyzji o zmianie. 
 
 
Przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie poprawkę zgłoszoną przez radnego 
Witolda Dąbrowskiego  
 
za – 8  przeciw - 19  wstrzym. – 0 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania poprawka została odrzucona. 
 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 97/23 
 
za – 18  przeciw - 8  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania, opłat za postój pojazdów 
samochodowych w strefie płatnego parkowania na drogach publicznych Miasta 
Szczecin oraz sposobu ich pobierania. Uchwała Nr XLIX/1352/23 stanowi załącznik 
nr 48 do protokołu. 
 
 
 



 20

 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

99/23 – zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta 
Szczecin i nadania jej statutu 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 99/23 
 
za – 19  przeciw - 0  wstrzym. – 8 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę 
w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta Szczecin i nadania jej statutu. 
Uchwała Nr XLIX/1353/23 stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 
 
 
Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

100/23 – nadania nazwy urzędowej placowi w mieście Szczecin  
(plac 4 czerwca 1989 r.) 

 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu klubu radnych Koalicji 
Obywatelskiej dokonała radna Urszula Pańka. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 51 do protokołu. 
 
Komisja ds. Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządności oraz Komisja ds. Kultury 
i Promocji pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
R. Stankiewicz - Ja oczywiście w pełni się zgadzam z moją przedmówczynią, na pewno 
nikt nie ma wątpliwości, jak bardzo doniosła była to chwila, doniosły czas, był to na 
pewno milowy krok ku wolności, jeden z milowych, bo później historia pokazała jeszcze 
przez długi czas, że te wstrząsy wtórne były bardzo poważne. Nie chciałbym tutaj 
rozwijać tego historycznie i politycznie. Myślę, że każdy z nas doskonale wie, jak 
wyglądała nasza droga do demokracji później. Bardzo jednak kręta to była droga, 
wyboista. Teraz mnie zastanawia tylko jedna rzecz. Oczywiście będę głosował za 
bezwzględnie, tylko dlaczego akurat to teraz się dzieje? Nie jest to jakiś czas pt. pełna 
data 30, 35 lat od czasu tych wydarzeń. Gdzieś między wierszami taki ogarnia mnie 
niepokój i może to jest pytanie retoryczne, ale chciałbym spytać, dlaczego nagle teraz 
podejmujemy tą uchwałę? Nagle się to tak pojawiło jak przelatujący meteoryt, ta 
propozycja właśnie tej uchwały. Co było inspiracją dla koncepcji twórców tej uchwały? 
To jest takie zasadnicze pytanie. Co inspirowało konstruktorów tej uchwały właśnie 
w tym czasie? Domyślacie się Państwo, co mam na myśli. Jest to retoryczne pytanie, 
ale może usłyszę taką odpowiedź, że czemu właśnie teraz, dzisiaj?  
 
 
W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła 
głosowanie nad projektem uchwały nr 100/23 
 
za – 28  przeciw - 0  wstrzym. – 0 
 
Rada Miasta Szczecin jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nadania nazwy 
urzędowej placowi w mieście Szczecin (plac 4 czerwca 1989 r.). Uchwała 
Nr XLIX/1354/23 stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 
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Przystąpiono do rozpatrywania projektu uchwały w sprawie: 
 

101/23 – przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Skolwin Port 4” w Szczecinie 

 
Prezentacji przedłożonego projektu uchwały w imieniu Prezydenta Miasta dokonał 
Michał Przepiera – Zastępca Prezydenta Miasta. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 53 do protokołu. 
 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodnicząca obrad zarządziła głosowanie 
nad projektem uchwały nr 101/23 
 
za – 25  przeciw - 0  wstrzym. – 2 
 
Rada Miasta Szczecin większością głosów podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Skolwin Port 4” 
w Szczecinie. Uchwała Nr XLIX/1355/23 stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 
 
Zestawienie zbiorcze przeprowadzonych głosowań stanowi załącznik nr 55 do 
protokołu. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 5 punktu porządku obrad: 
 
5. Ocena stanu bezpieczeństwa Sanitarnego Miasta Szczecin za 2022 rok. 
 
Ocena stanu bezpieczeństwa Sanitarnego Miasta Szczecin za 2022 rok stanowi 
załącznik nr 56 do protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 6 punktu porządku obrad: 
 
6. Informacja Prezydenta Miasta Szczecin o łącznej liczbie i kwocie udzielonych 

ulg w spłacie należności o charakterze cywilnoprawnym za 2022 rok. 
 
Informacja Prezydenta Miasta Szczecin o łącznej liczbie i kwocie udzielonych ulg w 
spłacie należności o charakterze cywilnoprawnym za 2022 rok stanowi załącznik nr 57 
do protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 7 punktu porządku obrad: 
 
7. Sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny i rozwoju pieczy 

zastępczej Gminy Miasto Szczecin za 2022 rok. 
 
Sprawozdanie z realizacji Programu wspierania rodziny i rozwoju pieczy zastępczej 
Gminy Miasto Szczecin za 2022 rok stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Przystąpiono do realizacji 8 punktu porządku obrad: 
 
8. Sprawozdania z wykonania planu finansowego za 2022 rok samorządowych 

instytucji kultury. 
 
Sprawozdania z wykonania planu finansowego za 2022 rok samorządowych instytucji 
kultury stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przystąpiono do realizacji 9 punktu porządku obrad: 
 
9. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi na nie. 
 
Wykaz interpelacji i zapytań radnych zgłoszonych na sesji Rady Miasta oraz w okresie 
międzysesyjnym stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 
 
Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje zostaną udzielone radnym na piśmie. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 10 punktu porządku obrad: 
 
10. Wolne wnioski i sprawy wniesione. 
 
Nie wniesiono. 
 
 
Przystąpiono do realizacji punktu 11 porządku obrad: 
 
11. Zamknięcie obrad. 
 
R. Łażewska - Przewodnicząca obrad poinformowała, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany i oświadczyła, że zamyka XLIX zwyczajną sesję Rady Miasta Szczecin. 
 
 
 

Przewodnicząca obrad 
 

Renata Łażewska 
Protokołowała: 
 
Marta Klimek 
 


